



ORNITOLOGISK FORENING FOR ALS OG SUNDEVED



REFERAT BESTYRELSESMØDE

Torsdag d. 8. april 2025, kl. 1900

Kasernen, Lokale 3.45

Deltagere: Lars Møller Andersen
Anders Otto Nielsen
Orla Jessen
Viggo Petersen
John Larsen
Preben Jensen
Per Berthing
Else Dupont
Hans Erik Jensen, ref.

1A: Fugl og fisk

Oplevelserne fra den seneste OAS-tur til Rømø, hvor vi oplevede fangst af fugle med (ulovlige?) fiskenet blev drøftet.

1B: Referent for mødet aftales. Sandsynligvis Hans Erik.

Hans Erik blev valgt.

1C: Den gode historie til Pressen. Hvem skriver den første artikel om fugl og OAS?

Viggo anvender sin artikel om vipstjerten fra Panurus og sender den til f.eks. Sønderborg Ugeavis, Radio Als, Nært og Nyt.

1D: Disciplinærsag

Formanden tager en snak med sagens parter om god adfærd i naturen.

2: Økonomiudvalg:

2A: Orientering om foreningens aktuelle økonomi og medlemstal. Budget 2025.

Vi har modtaget beløbet fra Norlys til droneindkøb. Norlys har ikke bevilget penge til uddannelse af dronepiloter.



ORNITOLOGISK FORENING FOR ALS OG SUNDEVED



Preben gennemgik en opfølgning på budgettet. Økonomien ser pt. fornuftig ud Der er afsat beløb til de enkelte udvalg.

Forøgede portoudgifter til udsendelse af Panurus kan blive en udfordring. Bestyrelsen ser yderligere ind i det til efteråret.

2B: Hvor langt er vi med indkøb fra Norlys-ønskelisten.

Der er 3.000 kr. tilbage fra den første Norlys-bevilling. Lokaleudvalget undersøger, hvor der er behov for tilførsel af midler. Kan vi bruge beløbet til nyt kamera til overvågning af skalleslugerkasser?

2C: Unioo. Hidtidige erfaringer. Brugerbetalingen på ca. 9 kr. Skal vi melde det ud til medlemmerne nu?

Preben er ikke så imponeret over brugervenligheden i Unioo.

Vi besluttede at indføre kontingentopkrævning over Unioo fra næste år.

Lars udsender en mail til alle medlemmer om den ændrede opkrævning og at det vil medføre et gebyr for medlemmerne. Preben hjælper med formuleringen. Mailen skal også indeholde en berigtigelse af de faktiske åbningstider i foreningslokalet.

3: Daglig ledelse:

3A: Orientering om påbegyndte forhandlinger med Naturstyrelsen og Sønderborg kommune om støtte til udskiftning og vedligehold af skalleslugerkasser.

Lars orienterede om Naturstyrelsens mulighed for at støtte med en træklatrer til håndtering af udskiftning/nedtagning af skalleslugerkasser til oktober. Projekt og praksisgruppen undersøger behovet for nye kasser i forbindelse med årets gennemgang af skalleslugernes ynglesucces.

3B: Kulturnatten 2025. Orientering.

Vi har fået samme studeplads til Kulturnatten som vi plejer.

3C: Vedtægtsudvalget.

Vedtægtsudvalget havde fremsendt et forslag til vedtægter, som blev drøftet og tilpasset. Preben vil undersøge om der bør stå noget om hæftelser.



3D: 3 Perleuglekasser er nu opsat i Frøslev plantage.

Lars orienterede om aftalen, der svarer til andre aftaler. Bestyrelsen accepterede at formanden underskriver aftalen.

3D: Jubilæumsudvalget. Hvor langt er vi?

Jubilæumsudvalget har indgået aftaler med professor Jesper Madsen, Århus, som vil skrive en artikel. Klaus Dichmann vil komme og fortælle om sit arbejde med ugler og borgmesteren vil også komme og holde tale. Viggo foreslog en aktivitet, såsom "tjek en skalleslugerkasse". Forslaget blev vel modtaget. Vi har søgt om at kunne bruge auditoriet og afventer svar.

Der bliver produceret et Jubilæumstidsskrift, Panurus nr. 3, som skal foreligge før jubilæet og indeholde jubilæumsstof. Det efterfølgende Panurus 4 kan indeholde stof og fotos fra jubilæet. Det kan være, vi også kan anvende vores nyerhvervede drone.

4: Foreningslokalegruppe. Orientering.

Else oplyste, at der vil være lys i vinduerne i forbindelse med d. 4. maj. Oman-foredraget gentages d. 9. april

Der arrangeres varme hveder d. 16. maj

Der er en fejl i Panurus mht. åbning af lokalet. De korrekte åbningstider oplyses i forbindelse med udsendelse af kontingent-mailen. (1. og 3. onsdag)

Der er flere emner i pipeline til efteråret. Lars og Rasmus vil gerne have programsat en film i august/september.

5: Redaktionsgruppe. Orientering og fastsættelse af retningslinjer for annoncering på face-book.

Ved annoncering af foreningsarrangementer skal teksten først sendes til Per, som kan udsende en fællesmail, så alle medlemmer modtager besked med tilmeldingsmulighed samtidigt. Først herefter må tekst og fotos offentliggøres på OAS-web bloggen.

Ornitologisk relaterede objekter kan sælges over Facebook og opslagstavlen i Panurus samt den fysiske opslagstavle i lokalet.



6: Projekt og praksis-gruppe. Orientering. Lærkefalk-projektet. Skallesluger-projekt. Hvor langt er vi?

Hans Erik orienterede om artiklerne i Panurus og at digesvale-projektet er ved at starte op.

7: Fondsgruppen.

Norlys har bevilliget ca. 46.000 kr. til indkøb af drone og beløbet er modtaget.

Fondsgruppen havde søgt flere penge, men Norlys giver ikke midler til uddannelse. Økonomien hænger sammen.

Der bliver dannet en dronegruppe med Henrik, John, Rasmus og Hans Erik, som får ansvaret for dronen og som også modtager den fornødne uddannelse.

Dronen kan bl.a. anvendes til foreningsture, men bl.a. under hensyntagen til lufthavnen, der har en sikkerhedszone på 5 km, skal droneture planlægges i forvejen.

Dronen kommer i luften efter nogen tid, når dronepiloterne har fået kompetencebevis.

8: Turudvalg. Orientering.

Anders Otto orienterede om turudvalgets arbejde.

Skal vi have et teknisk betonet fotokursus? Kombineret med "etik for fuglefotografer"?

9: EVT.

Viggo orienterede om sit arbejde i Kegnæs Øgruppe. Hartsø i fare for at gro til, men Naturstyrelsen har åbnet op for 2 årlige høslæt. Det er ikke fastslået, hvem der skal gøre det eller hvornår, men Kegnæs Øgruppe kan måske have en rolle.

Der er også et problem med tilgroning ved Torup Made.



ORNITOLOGISK FORENING FOR ALS OG SUNDEVED



Til næste møde skal vi snakke om, hvordan vi kan være behjælpelige i forhold til det stigende antal windsurfere (især tyske?), der kan have en negativ påvirkning på nogle af vores ynglefugle. Er måske mest en DOF-sag.